
Παπαρήγα
Στην ανάγκη συγκρότη

σης ενός «πολύμορφου α- 
ντινατοϊκού μετώπου ·>. 
συμφώνησαν κατά δήλω
σή τους χθες η γ.γ. της 
Κ.Ε. του ΚΚΕ κ. Αλέκα Πα
παρήγα και ο πρόεδρος 
του ΔΗΚΚΙ κ. Δημ. Τσοβό- 
λας, κατά τη διάρκεια συ
νάντησης που πραγματο
ποιήθηκε με πρωτοβουλία 
του δεύτερου. Μετά το 
τέλος της συζητήσής 
τους, η κ. Παπαρήγα υπο
στήριξε ότι «είναι σημα
ντικό, όσες οργανωμένες 
κοινωνικές και πολιτικές 
δυνάμεις ενδιαφέρονται 
να αντιπαλέψουν το νέο
δόγμα του ΝΑΤΟ και, βε
βαίως, τον βρώμικο πόλε
μο στην Γιουγκοσλαβία, 
να συναντηθούμε σε ένα 
πλατύ και πολύμορφο κοι
νωνικό, αντιπολεμικό και 
αντινατοϊκό κίνημα». Από 
την πλευρά του, ο κ. Τσο- 
βόλας, σημείωσε ότι υ
πήρξε συμφωνία και στο 
να συγκληθεί συμβούλιο 
πολιτικών αρχηγών υπό 
τον Πρόεδρο της Δημο
κρατίας. «Να τοποθετη
θούν τα κόμματα για τις 
τρέχουσες εξελίξεις και, 
εάν αυτό καταστεί δυνα
τόν, να διαμορφωθεί και 
εθνική στρατηγική», είπε 
ο πρόεδρος του ΔΗΚΚΙ 
για να σημειώσει παράλ
ληλα την ικανοποίησή του 
πως «αρχίζει να διαμορ
φώνεται ένα πλατύ κοινω
νικό μέτωπο ενάντια στον 
ιμπεριαλισμό και στον νε
οφιλελευθερισμό».

Με την ευκαιρία τη/ 
χθεσινής συνάντησης/η 
γ.γ. του ΚΚΕ επιτέθηκε 
για μία ακόμη φορά με ο
ξύ τρόπο στη κυβέρνηση: 
«Σε λίγο θα θέλουμε δια
βατήριο για να μπούμε 
στο λιμάνι της Θεσσαλο
νίκης», είπε μεταξύ άλ
λων και κατέληξε: «Νοιώ
θουμε μεγάλη αγανάκτη
ση, καθώς η κυβέρνηση 
κάθε μέρα βρίσκει διάφο
ρους τρόπους και τερτί
πια να κοροϊδεύει τον λαό 
ότι είναι αμέτοχη σ’ αυτόν 
τον βρώμικο πόλεμο. Μας 
προκαλεί αγανάκτηση το 
γεγονός επίσης ότι για το 
μόνο που ενδιαφέρεται η 
κυβέρνηση είναι να ζητάει 
για λογαριασμό της τις α
ποζημιώσεις για τις διευ
κολύνσεις που παρέχει. 
Δηλαδή, αναγορεύεται σε 
ένα είδος μισθοφόρου, σ’ 
ένα είδος UCK»!
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Θεόδωρο; Πάγκαλος: Το Κυπριακό είναι ένα «πραγματικό 
πρόβλημα», διότι υπάρχουν άνθρωποι που έχουν μνήμες, ανη
συχίες και προβλήματα.

■εκπμησιξασπr σ
υπουργός Εξωτερικών Θεόδωρος Πά
γκαλος, μιλώντας στο συνέδριο που 
συνδιοργανώνουν στην Ουάσιγκτον 
το ίδρυμα Κόκκαλη και το «Ινστιτούτο 
Ανάλυσης Εξωτερικής Πολιτικής» της 
διπλωματικής σχολής «Φλέτσερ» του 
Πανεπιστημίου «Ταφτς».

«Είναι το πρώτο συνέδριο που α- 
σχολείται με τη Νοτιοανατολική Ευ
ρώπη όπου η ελληνοτουρκική ένταση 
δεν αποτελεί το κύριο ζήτημα», τόνι
σε ο κ. Πάγκαλος που υποστήριξε ότι 
η αντιμετώπιση της κρίσης προσφέ
ρει μια μεγάλη ευκαιρία για περιφε
ρειακή συνεργασία των δύο χωρών 
που θα αποφέρει σημαντικά οφέλη 
και στις δύο χώρες».

Μιλώντας ειδικότερα για τα ελλη
νοτουρκικά ο κ. Πάγκαλος τόνισε ότι 
στο Αιγαίο δεν υφίστανται προβλήμα-

ραπέμψουμε σε διαιτησία όσα αδυνα- 
τούμε να λύσουμε. «Για όσα δεν λυ
θούν ούτε εκεί, θα πάμε στο Διεθνές 
Δικαστήριο».

Αντίθετα, το Κυπριακ „ιναι ένα 
«πραγματικό πρόβλημα», διότι υ
πάρχουν άνθρωποι που έχουν μνή
μες, ανησυχίες και προβλήματα, εί
πε ο κ. Πάγκαλος, και υποστήριξε ό
τι για τη λύση του πρέπει να αρχί
σουν διαπραγματεύσεις χωρίς χρο
νικό περιορισμό με αρχικό στόχο 
την αποστρατιωτικοποίηση στο 
πλαίσιο της οποίας μπορεί να εξα- 
σφαλισθεί και η ασφάλεια των Τουρ
κοκυπρίων, που η τουρκική πλευρά 
προβάλλει ως κορυφαίο ζήτημα, δια 
μέσου της ανάπτυξης κάποιου εί
δους πολυεθνικής δύναμης, όπως 
του ΝΑΤΟ ή της ΔΕΕ για να ακολου-

Ο Σ. Ντεμιρέλ απειλεί με πόλεμο
Εάν οι Ηνωμένες Πολιτείες επιβάλλουν διζωνική, δικοινοτική ομοσπονδία στην Κάπρο

ΟΥΑΣΙΓΚΤΟΝ (του ανταποκριτή μας). Μια διζωνική, 
δικοινοτική ομοσπονδία στην Κύπρο, για τη δημιουρ
γία της οποίας πιέζουν οι ΗΠΑ την Τουρκία, δεν μπο
ρεί να λειτουργήσει και η επιβολή μιας τέτοιας λύ
σης μπορεί να οδηγήσει ακόμη και σε ελληνοτουρκι
κό πόλεμο, υποστήριξε χθες ο Τούρκος πρόεδρος, 
Σουλεϊμάν Ντεμιρέλ, μιλώντας στην Ουάσιγκτον, στο 
Ινστιτούτο για την πολιτική στην Εγγύς Ανατολή.

«Γι’ αυτό λέω στους Αμερικανούς φίλους μας να 
προσέξουνΑόνισε χαρακτηριστικά ο Τούρκος πρόε-

δρος που πρόσθεσε ότι στις συνομιλίες του με Αμε
ρικανούς ηγέτες τώρα και στο παρελθόν, όταν οι τε
λευταίοι τού θέτουν το Κυπριακό λέγοντάς του πως 
η συνέχιση του προβλήματος αποτελεί ένα «αγκάθι» 
και στις αμερικανοτουρκικές σχέσεις, απαντά ότι η 
σχέση και η συνεργασία της Ουάσιγκτον με την 
Αγκυρα είναι πολύ πιο σημαντικές από το Κυπριακό.

Υποστήριξε δε ότι η συνεχιζόμενη παρουσία του 
τουρκικού στρατού στην Κύπρο από το 1974 έχει 
προστατεύσει τους Τουρκοκύπριους και έχει απο-

νται με TOVTJht, την ttrKai τη ruuuiu 
με στόχο τη δημιουργία μιας δικοινο- 
τικής, διζωνικής ομοσπονδίας. Και 
πρόσθεσε ότι σε αντίθεση με το Κοσ
συφοπέδιο στην Κύπρο δεν μπορεί να 
χρησιμοποιηθεί στρατιωτική βία για 
την επίτευξη λύσης.

Ο κ. Μίλερ τόνισε ότι οι διαφορές 
μεταξύ Ελλάδας και Τουρκίας είναι 
πολλές, μακροχρόνιες και σοβαρές, 
με την Ελλάδα να μιλά για παραβιά
σεις του εναέριου χώρου της, αμφι
σβήτηση της εδαφικής της κυριαρχίας 
σε νησιά του Αιγαίου, παρεμπόδιση 
της ομαλής λειτουργίας του Πατριαρ
χείου και φυσικά το Κυπριακό, ενώ α
πό την πλευρά της η Τουρκία -τις θέ
σεις της οποίας παρουσίασε ο βοηθός 
υφυπουργός Εξωτερικών κ. Λόγκο- 
γλου- θέτει θέμα μη επέκτασης των
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αοδήποτε προόδου στις ελληνοτουρ
κικές σχέσεις τη σαφή αποκήρυξη της 
τρομοκρατίας και την επίδειξη «μετά
νοιας» από την ελληνική πλευρά για 
τη μέχρι τώρα στάση της. Για την Κύ
προ, ο Τούρκος βοηθός υφυπουργός 
Εξωτερικών τόνισε ότι η λύση συνο
μοσπονδίας είναι η καλύτερη «με δε
δομένο το τι συμβαίνει στο Κοσσυφο
πέδιο». Στη συζήτηση έλαβε μέρος και 
ο γραμματέας διεθνών σχέσεων της 
Ν.Δ. κ. Βαληνάκης που τόνισε ότι οι 
ΗΠΑ έχουν αποτύχει να επιλύσουν τα 
ελληνοτουρκικά προβλήματα και υπο
στήριξε ότι σε κάθε κρίση ανάμεσα 
στις δύο χώρες, η μεν Τουρκία κατα
λήγει να αυξάνει τις διεκδικήσεις της, 
ενώ η Ελλάδα κερδίζει στην καθημερι
νή ειρηνική μάχη στο Αιγαίο.

τρέψει την περαιτέρω απώλεια ζωών. Κατηγόρησε 
μάλιστα την ελληνική πλευρά ότι αυτή πρώτη εφήρ- 
μοσε πολιτική εθνικής εκκαθάρισης στην Κύπρο κα
τά τη δεκαετία του ’60, όταν «οι Ελληνες άρχισαν να 
σκοτώνουν τους Τούρκους». Ο κ. Ντεμιρέλ έκανε μια 
σύντομη αναφορά στην τρομοκρατία λέγοντας ότι 
«όλοι και ειδικά οι Ελληνες γείτονές μας πρέπει να 
γνωρίζουν ότι στο τέλος οι τρομοκράτες κτυπούν 
αυτές τις χώρες που τους έχουν υποστηρίξει».

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΕΛΛΙΣ

Οι υπουργοί έδιναν τις εντολές
0 πρωθυπουργός ενημερωνόταν, κατέθεσε στην επιτροπή για την υπόθεση Οτσαλάν ο Σ. Κοσμίδης

Με βαριές καταγγελίες της αντιπολι- 
τεύσεως για προσπάθεια συγκαλύψεως 
των κυβερνητικών ευθυνών πλησιά
ζουν στην ολοκλήρωσή τους οι εργα-
σιες της εξεταστικής επιτροπής που 
διερευνά την υπόθεση 
Οτσαλάν. Εν τω μεταξύ, 
ιδιαίτερο ενδιαφέρον εί-

ποίας ενήργησαν ως «τροχονόμοι» κα
τά την έλευση Οτσαλάν, ενώ ήταν της 
γνώμης ότι «δεν μπορεί μόνος να ενήρ- 
γησε και εξετέλεσε την όλη επιχείρηση 
ο Α. Ναξάκης». Ενώ σήμερα καταθέτει

χε η χθεσινή κατάθεση

Ρεπορτάζ:
Φ. ΚΑΑΛΙΑΓΚΟΠΟΥΛΟΣ 

- Ν. ΤΣΙΟΥΤΣΙΑΣ
του γραμματέα του υ
πουργικού συμβουλίου Σ. Κοσμίδη, ο ο
ποίος τόνισε ότι ο πρωθυπουργός ενη- 
μερωνόταν για όλα από τον ίδιο και 
τους υπουργούς, αλλά δεν έδινε οδη
γίες εκτός του γενικού πλαισίου «να 
μην εμπλακεί η χώρα και να εξασφαλι- 
σθεί ασφαλής διαμονή του Οτσαλάν». 
Κατά τα άλλα, «εντολές για τη διαχείρι
ση της κρίσης ανέλαβαν οι υπουργοί 
προς τους οποίους είχε απόλυτη εμπι
στοσύνη». Είπε ότι ο δικός του ρόλος 
δεν ήταν αποφασιστικός, ενώ απέδωσε 
«τουλάχιστον βαριά αμέλεια ή ανικανό
τητα, χωρίς να αποκλείεται τίποτε πε
ρισσότερο» στην ΕΥΠ, οι άνδρες της ό

ο πρώην υπουργός Δη
μόσιας Διοίκησης Αλ. Πα
παδοπούλας, το ανακρι- 
πκό έργο της Εξεταστι
κής Επιτροπής θα ολο-

κληρωθεί μέχρι το τέλος της εβδομά
δας και ενδεχομένως θα δοθεί παράτα
ση μέχρι την ερχόμενη εβδομάδα για 
την κατάθεση και των πορισμάτων. 
Χθες στη Βουλή ο πρόεδρος της Ν.Δ. 
κατήγγειλε την τακτική του πρώην διοι- 
κητου της ΕΥΠ Χαρ. Σταυρακάκη να μη 
δεχθεί να καταθέσει ενώπιον της εξε
ταστικής επιτροπής, επικαλούμενος ε
θνικό απόρρητο. «Η υπόθεση οδηγείται 
σε συγκάλυψη, όταν ο κυριότερος μάρ
τυρας αρνείται να διαφωτίσει τις σκο
τεινές πλευρές αυτής της πολύκροτης 
υποθέσεως που μας εξέθεσε διεθνώς, 
έβλαψε τα συμφέροντα της χώρας και

ανέδειξε σε κυρίαρχη δύναμη στην 
Τουρκία τον πρωθυπουργό της κατο
χής της Κύπρου και τους «Γκρίζους Λύ
κους»», τόνισε ο Κ. Καραμανλής και συ
νέχισε λέγοντας ότι η άρνηση συνιστά 
το αδίκημα της ψευδορκίας, ως συμπε
ριφορά προσβάλλει τη νοημοσύνη και 
τη φιλοτιμία του ελληνικού λαού και 
συνιστά βαρύτατη προσβολή του ίδιου 
του Κοινοβουλίου που συνέστησε την 
εξεταστική επιτροπή για τη διακρίβωση 
της αλήθειας: «Η απόπειρα της κυβερ
νήσεις να απαλλάξει τον μάρτυρα α
ποτελεί απόπειρα κουκουλώματος. Τι 
έχει να κρύψει ο κ. Σταυρακάκης;». Ο κ. 
Καραμανλής ζήτησε από τον πρόεδρο 
της Βουλής να παρέμβει προκειμένου 
να κληθεί να καταθέσει ο μάρτυρας με 
δεδομένο ότι θα ζητηθεί παράταση των 
εργασιών της επιτροπής.

Ο Απ. Κακλαμάνης επισήμανε ότι α- 
ναρμοδίως απευθύνθηκε ο πρόεδρος 
της Ν.Δ. στην ολομέλεια της Βουλής, 
γιατί είναι ένα θέμα που πρεπει να τε
θεί στην ίδια την επιτροπή και το προε-

δρείο της. Το ζήτημα όμως που ετέθη 
από τον πρόεδρο της Βουλής και που 
θα αποτελέσει το δεύτερο σημείο τρι
βής είναι ότι απέκλεισε ενδεχόμενο πα- 
ρατάσεως των εργασιών της επιτροπής 
οι οποίες τυπικώς ολοκληρώνονται την 
ερχόμενη Παρασκευή. Ενώ η Ν.Δ., αλλά 
και τα υπόλοιπα κόμματα της αντιπολι- 
τεύσεως ζητούν την κλήτευοη και άλ
λων μαρτύρων, ο κ. Κακλαμάνης εμμέ
σως αποδέχθηκε μεν τη μομφή κατά 
Σταυρακάκη, επισημαίνοντας ότι μόνον 
κατηγορούμενοι μπορούν να αρνηθούν 
να καταθέσουν, άφησε όμως αιχμές για 
κωλυσιεργία της αντιπολιτεύσεως και 
επικαλέσθηκε την ομόφωνη απόφαση 
της Ολομέλειας για ολοκλήρωση των 
εργασιών ώς την ερχόμενη Παρασκευή, 
πόσο μάλλον που εξετάζεται μια υπό
θεση που αφορά σε ευαίσθητα θέματα 
εξωτερικής πολιτικής Ο κ Καραμανλής 
απάντησε ότι το θέμα θα πάρει την οδό 
της δικαστικής εκκαθαρίσεως (με κατά
θεση σήμερα της σχετικής μηνυτήριας 
αναφοράς).

ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΝΘΡΩΠΙΣΤΙΚΗ ΒΟΗΘΕΙΑ

Παραγιουδάκης-Τζάκσον
Οι επιχειρήσεις των Δυνάμεων του ΝΑΤΟ, που βρίσκονται 

στην ΠΓΔΜ για τη διανομή και παροχή ανθρωπιστικής βοή
θειας, θα απασχολήσουν τη συνάντηση που θα έχει σήμερα ο 
αρχηγός ΓΕΕΘΑ στρατηγός κ. Μ. Παραγιουδάκης με το διοι
κητή του Σώματος Ταχείας Αντίδρασης των Συμμαχικών Δυ
νάμεων Ευρώπης (ARRC) αντιστράτηγο κ. Μ. Τζάκσον. Στον 
κ. Τζάκσον έχουν ανατεθεί τα καθήκοντα του συντονισμού 
της στρατιωτικής δύναμης στην ΠΓΔΜ και μετά τη συνάντη
ση, θα αναχωρήσει μέσω της Θεσσαλονίκης για τα Σκόπια. 
Στη Θεσσαλονίκη αναμένεται να ενημερωθεί για την πορεία 
της προώθησης των νατοϊκών Δυνάμεων προς την ΠΓΔΜ.

ΕΠΙΒΕΒΛΗΜΕΝΗ Η ΠΟΡΕΙΑ ΣΤΗΝ Ε.Ε.

Δηλώσεις Κληρίδη
Η πορεία της Κύπρου προς την Ευρωπαϊκή Ενωση είναι επι

βεβλημένη και δεν τίθεται θέμα αναθεώρησής της σε σχέση 
με ό,τι συμβαίνει σήμερα στη Γιουγκοσλαβία υπογράμμισε ο 
πρόεδρος της Κυπριακής Δημοκρατίας κ. Γλ. Κληρίδης σε συ
νέντευξη που παραχώρησε χθες στη Λευκωσία. Ο κ. Κληρίδης 
τόνισε επίσης ότι δεν υπάρχει καμία αλλαγή στο δόγμα του 
Ενιαίου Αμυντικού Χώρου και ανακοίνωσε ότι, μετά τη ματαί
ωση της παραγγελίας των ιταλικών αντιαεροπορικών «Ασπί- 
ντε» εξασφαλίστηκαν άλλοι πύραυλοι του ίδιου βεληνεκούς 
και καλύτερης ποιότητας. Εξάλλου, ο υπουργός Αμύνης της 
Κύπρου κ. Γ. Χρυσοστομής δήλωσε ότι η μη άφιξη των S-300 
στην Κύπρο δεν επηρέασε τη λειτουργία της αεροπορικής 
βάσης της Πάφου.

ΓΙΑ ΤΗΝΕΛΛΗΝΙΚΗ ΜΕΙΟΝΟΤΗΤΑ ΣΤΗΝ ΤΟΥΡΚΙΑ

Εκκληση Πατριάρχη
Εκκληση για το σεβασμό των περιουσιακών και άλλων δικαι

ωμάτων της ελληνικής μειονότητας στην Τουρκία απηύθυνε ο 
Οικουμενικός Πατριάρχης κ. Βαρθολομαίος κατά την χθεσινή 
επίσκεψή του στο ομογενειακό νοσοκομείο του Μπαλουκλή. 
«Σε μία δημοκρατική χώρα δεν νοείται να γίνεται διάκριση εις 
βάρος μειονοτήτων. Δεν νοείται να υπάρχουν διακρίσεις μετα
ξύ μουσουλμάνων, μεταξύ Τούρκων και Ρωμιών και Αρμενίων 
και Εβραίων και ούτω καθ’ εξής», τόνισε ο κ. Βαρθολομαίος για 
να προσθέσει: «Η τέλεια αγάπη είναι η αγκάλη του Θεού, η ο
ποία μας χωρεί όλους και μας συναδελφώνει όλους, Σέρβους 
και Κοσοβάρους, Ελληνες και Τούρκους, Αμερικανούς και Ιρα- 
κινούς, Ισραηλίτες και Αραβες. Ινδούς και Πακιστανούς».
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